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Zápis 
z 19. zasedání Akademického senátu UHK dne 15. 5. 2013 

 
Přítomni: dr. Karel Myška, doc. Tatiana Gavalcová, Aleš Roubal, dr. Karol Radocha, dr. Jitka 
Kühnová, dr. Petr Tučník, Mgr. Jan Hloušek, dr. Martin Smutek, dr. Iva Košek Bartošová, dr. 
Karel Mls, dr. Václav Bělík, dr. Jan Outlý, dr. Josef Kasal, dr. Martin Paleček, Dagmar 
Novotná, David Vahala, Ondřej Košťál, Vít Bárta, Lenka Tesařová, Bc. Josef Suchánek, Alena 
Vejsadová, Barbora Celá, Ivana Velčovská, Martin Petrus, Ladislav Chyba, Nicole 
Sandtnerová. 

Omluveni: doc. Jitka Málková, Šimon Ováry, Ondřej Novotný. 

Hosté: prof. Josef Hynek, rektor, dr. Monika Žumárová, prorektorka, dr. Petr Grulich, 
prorektor, dr. Stanislav Klik, kvestor, dr. Pavlína Springerová, děkanka FF, doc. Václav 
Janeček, děkan FIM, doc. Pavel Trojovský, děkan PřF, dr. Hana Šrámková, tajemnice FIM, 
Ing. Ivana Svobodová, tajemnice FF, Ing. Helena Trhoňová, tajemnice ÚSP, Ing. Monika 
Kostrová, tajemnice PřF, Ing. Eva Špalovská, vedoucí EÚ. 

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 

Průběh jednání: 

Předseda, dr. Myška konstatoval, že AS UHK je s počtem 13-ti členů obou komor 
usnášeníschopný. Informoval o odstoupení dr. Jaroslava Daneše z postu člena KAP AS UHK 
k 4. 3. 2013. 

Prof. Hynek oznámil, že UHK obdržela souhlas MŠMT se stavbou budovy C a podal bližší 
informace k výstavbě. 

Z 18. zasedání AS UHK vyplynul úkol zjistit postup tvorby Metodiky činnosti v rámci 
Oddělení veřejných zakázek. Dr. Klik uvedl, že se vypracovává dokument (RV) k této 
činnosti. 

Program zasedání AS UHK byl navržen následovně. 

Program zasedání:  

 

1) Odstoupení členů AS UHK – Mgr. Martin Paleček, Ph.D. a Mgr. Jaroslav Daneš, 

Ph.D., hlasování o doplňovacích volbách na FF UHK  (předkládá PaedDr. Karel 

Myška, Ph.D., předseda AS UHK). 

2) Výroční zpráva o činnosti z UHK za rok 2012 (předkládá prof. RNDr. Josef 

Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK).  

3) Výroční zpráva o hospodaření UHK v roce 2012 (předkládá prof. RNDr. Josef 

Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK). 

4) Prezentace k metodice rozpočtování v roce 2013 a letech dalších (předkládá 

doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D., děkan PřF UHK). 
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5) Návrh rozpočtu UHK pro rok 2013 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, 

Ph.D., rektor UHK). 

6) Výroční zpráva o hospodaření ÚSP za rok 2012 (předkládá JUDr. Miroslav 

Mitlőhner, CSc., ředitel ÚSP UHK).  

7) Návrh rozpočtu ÚSP UHK pro rok 2013 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 

MBA, Ph.D., rektor UHK). 

8) Projednání záměru UHK uzavřít kupní smlouvu na prodej pozemku parc. č. 

236/7 v k. ú. Hradec Králové (tzv. biologické políčko) (předkládá prof. RNDr. 

Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK). 

9) Novela Statutu FF UHK (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., 

děkanka FF UHK). 

10) Různé 

1. Informace z Rady VŠ – novelizace zákona o VŠ (doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, 

CSc., místopředsedkyně AS UHK za KAP). 

2. Podpora SK RVŠ a MŠMT při jednání s MD o zachování studentských slev 

jízdného ve veřejné dopravě UHK (předkládá Bc. Martin Petrus, studentská 

komora Akademického senátu UHK a FF a Rady vysokých škol). 

 

Dr. Myška vznesl dotaz na návrhy na další body do programu, návrhy na změny, doplnění 
nebo změnu pořadí bodů jednání.  

I.Velčovská navrhla další bod do Různého – Informaci o možnosti vzniku kasina z prodejny 
Albert vedle univerzitních kolejí v Palachově ulici. Přítomní senátoři se zařazením bodu 
vyslovili souhlas. 

Jednání: 

Bod 1. Odstoupení členů AS UHK – Mgr. Martin Paleček, Ph.D. a Mgr. Jaroslav Daneš, 
Ph.D., hlasování o doplňovacích volbách na FF UHK  (předkládá PaedDr. Karel Myška, 
Ph.D., předseda AS UHK). 

Dr. Myška uvedl, že Mgr. Jaroslav Daneš, Ph. D. rezignoval písemně na post senátora 4. 3. 
2013 a Mgr. Martin Paleček, Ph.D. k 30. 6. 2013. Dle článku 14 odstavce 4 má akademický 
senát možnost rozhodnout o nekonání doplňujících voleb před koncem jeho funkčního 
období. Vzhledem ke končícímu mandátu AS UHK (prosinec 2013) navrhl předseda AS UHK, 
aby se již doplňovací volby nekonaly. 

Diskutoval se případný problém s usnášeníschopností ve vztahu k odstupujícím senátorům 
a studentům, kteří ukončí studium. 

Skrutátorem byl zvolen dr. Smutek. 
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Hlasování: pro – 25, proti - 0, zdržel se - 1. 

AS UHK rozhodl, že doplňovací volby do KAP AS UHK na FF UHK, vzhledem 
k blížícímu se konci funkčního období, se nebudou konat.  

 

Bod 2. Výroční zpráva o činnosti z UHK za rok 2012 (předkládá prof. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK).  

Dr. Žumárová prezentovala VZ o činnosti, ve zkratce popsala sekce výroční zprávy, 
upozornila na změny oproti loňskému roku, pozornost věnovala studijním programům, 
uchazečům, absolventům i novým univerzitním projektům a kurzům a hodnotícím kritériím 
vědecké činnosti a výzkumu. 

Diskuse k tomuto bodu nebyla. 

Hlasování: pro – 26, proti - 0, zdržel se – 0. 

AS UHK schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2012. 

 

Bod 3. Výroční zpráva o hospodaření UHK v roce 2012 (předkládá prof. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK). 

Dr. Klik uvedl, že VZ o hospodaření je předkládána a schvalována ve stejném režimu a byla 
dodržována metodika tak, jak byla navržena. UHK v loňském roce hospodařila s výsledkem 
kladným, přičemž část peněz byla převedena do FRIM a FO.  

Diskuse k tomuto bodu nebyla. 

Počet přítomných senátorů: 25 (KAP 12, SK 13). 

Hlasování: pro – 25, proti – 0, zdržel se - 0. 

AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2012. 

 

Bod. 4. Prezentace k metodice rozpočtování v roce 2013 a letech dalších (předkládá 
doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D., děkan PřF UHK). 

 
Doc. Trojovský prezentoval svůj návrh metodiky k rozpočtování financí VVŠ. 

Vyjádření ekonomické komise: dr. Tučník přečetl doporučení EK ze zasedání dne 9. 5. 2013. 
EK navrhuje, aby se v průběhu ½ roku za účasti kvestora a tajemnic fakult vyřešila metodika 
rozpočtování UHK.  

Dr. Klik zdůraznil, že rozpočet pro rok 2013, připravený dle metodiky MŠMT, byl podpořen 
a odsouhlasen všemi součástmi univerzity. Vyslovil souhlas s vytvořením metodiky, nebo-li 
popsáním toho, jakým způsobem je rozpočet v současné době tvořen. 



 

4 
 

Doc. Janeček komentoval angažovanost doc. Trojovského na přípravě metodiky, ale 
i rozpočtu UHK a navrhl svoji účast na přípravných jednáních k metodice rozpočtu. 

Dr. Myška ukončil bohatou diskusi stanovením termínu vytvoření metodiky na listopad 
2013. 

 

Bod 5. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2013 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, 
Ph.D., rektor UHK). 

Dr. Klik uvedl, že věří, že příští rok bude rozpočet dříve; zmínil vznik Oddělení veřejných 
zakázek, změnu rozpočtování nakladatelství Gaudeamus a IDV.  

Stanovisko ekonomické komise – dr. Tučník seznámil senátory s doporučením EK rozpočet 
AS UHK schválit.  

Diskuse:  

Dr. Tučník upozornil na dohodu součástí UHK o rozdělení studentů podle limitů, která má 
být uzavřena do 30. 6. 2013.  

Dále se diskutovala otázka motivace a financování naklad. Gaudeamus. 

Počet přítomných senátorů: 25 (KAP 13, SK 12). 

Hlasování: pro – 25, proti – 0, zdržel se – 0. 

AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2013.  

 

Bod 6. Výroční zpráva o hospodaření ÚSP UHK za rok 2012 (předkládá JUDr. Miroslav 
Mitlőhner, CSc., ředitel ÚSP UHK).  

Dr. Mitlőhner v krátkosti prezentoval tvorbu rozpočtu ÚSP. 

Stanovisko ekonomické komise: dr. Tučník tlumočil doporučení EK ke schválení rozpočtu 
ÚSP. 

Diskuse k tomuto bodu nebyla. 

Počet přítomných senátorů: 26 (KAP 13, SK 13). 

Hlasování: pro – 26, proti – 0,  zdržel se – 0.  

AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření ÚSP UHK za rok 2012. 
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Bod 7. Návrh rozpočtu ÚSP UHK pro rok 2013 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor UHK). 

Dr. Mitlőhner vyjádřil snahu ÚSP navržený rozpočet splnit.  

Stanovisko ekonomické komise: dr. Tučník uvedl, že EK doporučuje navržený rozpočet ÚSP 
schválit. 

Hlasování: pro – 26, proti – 0, zdržel se – 0.  

AS UHK schválil návrh rozpočtu ÚSP UHK pro rok 2013. 

 

Bod 8. Projednání záměru UHK uzavřít kupní smlouvu na prodej pozemku parc. č. 
236/7 v k. ú. Hradec Králové (tzv. biologické políčko) (předkládá prof. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK). 

Dr. Klik vysvětlil znovu předložení záměru uzavřít kupní smlouvu akademickému senátu. 
Důvodem je změna splátkového kalendáře v původním dokumentu, předloženém AS UHK 
v listopadu 2011. 

Diskutovala se hodnota prodaného pozemku a naložení se získanými penězi z prodeje.  

Hlasování: pro – 25, proti – 0, zdržel se - 1. 

AS UHK se souhlasně vyjádřil k záměru UHK uzavřít kupní smlouvu na prodej 
pozemku parc. č. 236/7 v k. ú. Hradec Králové (tzv. biologické políčko). 

 

Bod 9. Novela Statutu FF UHK (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., 
děkanka FF UHK). 

Dr. Springerová vysvětlila změny, které ve statutu nastaly - názvy fakult v dalších cizích 
jazycích, vyjasnění struktury, doplnění nového referátu, center a řádu pro SRZ FF UHK, 
apod.  

Vyjádření legislativní komise: Mgr. Hloušek konstatoval, že LK neshledala s předloženým 
dokumentem problém. 

Diskutovala se forma a obsah upraveného statutu. Z diskuze vyplynulo, že je v souladu 

s vnitřními předpisy UHK. 

 

Počet přítomných senátorů: 25 (KAP 13, SK 12). 

Hlasování: pro – 25, proti - 0, zdržel se – 0. 
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Novelizace Statutu FF UHK byla schválena. 

 

Bod 10. Různé 

1. Informace z Rady VŠ – novelizace zákona o VŠ (doc. RNDr. Tatiana 
Gavalcová, CSc., místopředsedkyně AS UHK za KAP). 

Doc. Gavalcová seznámila senátory se situací kolem novelizace zákona o VŠ z pohledu RVŠ. 
Poskytla AS UHK materiály z jednání RVŠ, jenž má k dispozici i stanovisko ČKR. Doc. 
Gavalcová informovala o mimořádném červnovém sněmu RVŠ k uvedené problematice. 

M. Petrus uvedl, že i SK se podílela na těchto jednáních a vznesla k předložené novelizaci 
několik připomínek. 

 
2. Podpora SK RVŠ a MŠMT při jednání s MD o zachování studentských slev 

jízdného ve veřejné dopravě  (předkládá Bc. Martin Petrus, studentská 
komora Akademického senátu UHK a FF a Rady vysokých škol). 

M. Petrus prezentoval stanovisko SK RVŠ k návrhu MD na zrušení studentských slev 
na jízdné a požádal AS UHK o jeho schválení. 

Stanovisko SK RVŠ: 

AS UHK podporuje stanovisko SK RVŠ a MŠMT k návrhu MD na zrušení státem 
garantovaných studentských slev na jízdné („Problematika státem nařízených slev jízdného 
ve veřejné osobní dopravě“). 

Zrušení státem garantovaných slev na studentské jízdné bude mít citelný dopad na sociální 
situaci nejen studentů vysokých škol, ale i žáků základních, středních škol a jejich rodin. 
Návrh prohlubuje sociální nerovnosti v přístupu ke studiu a omezuje dostupnost vzdělávání. 
AS UHK shledává, že státem garantované studentské slevy na jízdné jsou ve veřejném zájmu, 
a žádá její zachování. 
 

Počet přítomných senátorů: 24 (KAP 12, SK 12). 

Hlasování: pro – 22, proti – 0, zdržel se – 2. 

Bylo schváleno stanovisko SK RVŠ a MŠMT k návrhu MD na zrušení státem 
garantovaných studentských slev na jízdné. 

 

3. Informace o možném vzniku kasina  
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I.Velčovská informovala AS UHK o možnosti vzniku kasina z prodejny Albert vedle 
univerzitních kolejí v Palachově ulici a požadovala, aby UHK proti tomuto záměru vzneslo 
záporné stanovisko.  

Diskutovala se pravdivost tvrzení, pochybnost, zda se k uvedenému má AS UHK vyjadřovat, 
byly poskytnuty tipy koho v uvedené věci kontaktovat a kam se obrátit. 

Závěr: I.Velčovská ověří, zda se jedná o  pravdivou informaci.  

 

M. Petrus vznesl dotaz, jak se UHK staví k nezákonným poplatkům. 

Dr. Grulich reagoval, že, stejně jako ostatní VVŠ, i UHK problém zanalyzovala a po poradě 
s MŠMT poplatky, které jsou v rozporu, zruší. 

  

Usnesení z jednání AS UHK: 

 
1. AS UHK rozhodl, že doplňovací volby do KAP AS UHK za FF UHK se vzhledem 

ke končícímu mandátu AS UHK v prosinci 2013 nebudou do konce současného 
funkčního období AS UHK konat. 

2. AS UHK schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2012. 

3. AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK v roce 2012. 
 

4. AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2013. 

5.  AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření ÚSP UHK za rok 2012. 

6. AS UHK schválil návrh rozpočtu ÚSP UHK na rok 2013. 

7. AS UHK se souhlasně vyjádřil k záměru UHK uzavřít kupní smlouvu na prodej 
pozemku parc. č. 236/7 v k. ú. Hradec Králové (tzv. biologické políčko). 

8. AS UHK schválil novelizaci Statutu FF UHK. 

9.  AS UHK podporuje stanovisko SK RVŠ a MŠMT k návrhu MD na zrušení státem 
garantovaných studentských slev na jízdné („Problematika státem nařízených slev 
jízdného ve veřejné osobní dopravě“). 

 

O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování 
bylo v místnosti přítomno 24 členů AS UHK. 

Hlasování: pro - 24, proti - 0, zdržel se - 0. 
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Usnesení bylo přijato. 

 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 12. 6. 2013. 

 

 

V Hradci Králové dne 15. 5. 2013    PaedDr. Karel Myška, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                předseda AS UHK      

 


